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Fællesbestyrelsesmøde 
Dato: 27.5.20, kl.19.00-21.00 
 
Sted: Virtuelt via Hangout, Kode Fællesbestyrelse 
Brobyskolerne afd.  
 

Mødeleder:  

Referent:  

Tine 

Tilstedeværende: Anja, Sara, Pia, Signe, Søren, Brian, Helle, Susse, Anja, Poul Arne, 
Hans Christian, Tine, Anne B 
 
 
Fraværende: Ove, Anne J, Mads 
 
 

 

Dagsordenspunkt:  Drøftelse og konklusion:  Ansvarlig:  Deadline:  

Den gode historie  
 (O)  
(5 min) 
 

De gode historier luner i en omskiftelig tid. 
- Udeskole fungerer godt, og det giver færre konflikter 
- Ung i AV: To dygtigere elever har givet deres perspektiver med.  
- Minna fik en sang fra ForårsSFO-børnene.  
- ForårsSFO og 2.A synger sammen.  

 

Alle  

 

Dagsordenspunkt:  Drøftelse og konklusion:  Ansvarlig:  Deadline:  

Godkendelse af 
dagsorden og 
referat 
(B) 
(5 min) 

Dagsorden og bilag udsendt. Referat udsendt. Begge dele til godkendelse. 
- Princip for Kontakt-forældrepunktet er Signe også ansvarlig for.  

Alle  
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Dagsordenspunkt:  Drøftelse og konklusion:  Ansvarlig:  Deadline:  

Skole & 
Daginstitution i en 
ny ramme 
(O) 
(15 min) 

Orientering om hverdagen på Brobyskolerne fra alle afdelinger i denne tid, hvor vi 
fortsat nødpasser og nødunderviser. Eleverne fra 6.-9.kl er kommet ind på skolen 
igen. 

- Det er en glæde, at de store elever er rykket ind på skolen igen.  
- Skoledagene ligner i deres struktur fagdage, fordi der er meget få skift i 

løbet af en skoledag.  
- I børnehaven må børnene være i hele børnehaven, hvilket børnene nyder. 

De er stadig ude.  
- Børnene klarer det så flot og børnene passer på de nye børn. 
- Der er stor forskel på at have en hel eller halv klasse. Det er svært at finde 

ud af, hvad en meter er. Børnene er gode til at finde på nye lege. 
- De unge mennesker er glade for at tilbage og være sammen.  
- Det sociale fylder meget nu, hvor det faglige fyldte på ”hang out.”  
- Lærerne og pædagogerne har været super omstillingsparate. Det samme har 

forældre og elever.  
-  

Ledelse & 
Medarbejde
re 

 

 

Dagsordenspunkt:  Drøftelse og konklusion:  Ansvarlig:  Deadline:  

Dialogmøde & Valg 
til 
Fællesbestyrelsen 
(B) 
(10 min) 

Punktet blev udskudt ved mødet i april måned. Tidsplan for valg vedhæftet.  
Dialogmødet afholdes d.29.10 kl.18.00-20.00 

- Valget skal orienteres ud senest d. 26.6. og der skal reklameres meget for 
valget, så så mange som muligt melder sig på banen.  

- Hvordan håndteres det, at rammerne for valg ikke er ens for skole og 
daginstitution?  (Jvf. styrelsesvedtægterne) 

- Det betyder, at vi holder valg hvert andet år i daginstitutionen.  
- Er der noget i dialogmødets form, vi skal kigge ind i, når skolefest PT og 

dialogmødet ligger så tæt på hinanden.  
- Dialogmødet fungerer rigtigt godt. Skolefesten kunne måske i stedet blive en 

fest. 
- Skabelonen for dialogmødet har været under udarbejdelser i flere år, så det 

ville være synd at lave om på konceptet.  

Anja & 
Søren 

Orienteres ud 
senest d. 
26.6. 
 
Anja finder en 
klasse at 
samarbejde 
med ift. En 
kampagnevide
o.  
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- Skolefesten er en opgave for leder og medarbejdere at kigge nærmere på. 
Dette er en opfordring fra skolebestyrelsen.  

- Mange klasser planlægger klassesommerfester, så her kan 
repræsentanterne komme på banen og sprede det vigtige budskab om valg.  

- Elevrådet og forældrerepræsentanterne kan lave video-reklamer på 
facebook.  Eleverne er også gode til filmredigering.  

- Forældrerepræsentanterne kan stå med en folder i de lokale 
købmandsbutikker.  

- Der er en bekymring for at det bliver for lidt vedkommende for eleverne, 
hvis de skal engagere sig i valg af forældrerepræsentanter.  

- Der er kort til at arbejde i.  
- Formanden vil udarbejde et opslag til facebook, og hun vil tage kontakt til 

kontaktforældrene.  
- Eleverne kan interviewe forældrene og lærerne i fællesbestyrelsen.  
- Der ligger videoer, vi kan lade os inspirere af på nettet.  
- Kommunen/kommunalbestyrelsen kunne også slå et slag for 

bestyrelsesarbejde.  
-  

 

Dagsordenspunkt:  Drøftelse og konklusion:  Ansvarlig:  Deadline:  

Økonomi  
(O) 
(10 min) 

BBI gennemgår bilag og den aktuelle status på Brobyskolernes økonomi. 
Ledelsen har for nyligt haft møde med økonomikonsulenten.  
Det forventes at vi går ud med et overskud. Det betyder, at vi ligger indenfor det 
beløb, vi må overføre.  
 

BBI  

 

Dagsordenspunkt:  Drøftelse og konklusion:  Ansvarlig:  Deadline:  

Budget Broholm 
(B) 
(10 min) 

Budgettet og regnskab er vedhæftet og bliver gennemgået. 
For at forklare tallene bliver der sammenlignet med tallene fra 2019.  
 
Frokostordningens lønkørsel er først her i 2020.  

- 45000 er gået til legetøj.  

HG, BBI  
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- Der skulle have været musik i børnehaven, men det blev forhindret af 
Coronoa.  

 
Vi har netop modtaget den nye tildelingsmodel.  Det er variabelt, fordi det er 
afhængigt af børneantallet. 
 
Økonomien er afhængig af forældrebetaling, og derfor skal tallene også balancere, 
så pengene går til børnene.  
Børnehaven forventer at komme op på 60 børn inden jul.  
  

 
 
 

Dagsordenspunkt:  Drøftelse og konklusion:  Ansvarlig:  Deadline:  

Vision/Mission 
(B) 
(10 min) 

Se vedhæftede bilag til endelig vedtagelse. 
Der bliver spurgt ind til, hvorfor ambitionen om tilslutningen til skolen ligger på 
70%? Der er mange friskoler rundt om os, som vi konkurrerer med. Tilslutningen til 
skolen er givetvis større i Allested-Vejle. Det kan blandt andet skyldes 
landsbyordningen.  
 
Forældredelen er taget ud, men det betyder ikke, at forældredelen er glemt. Når 
vision/mission skal revideres igen, så skal forældredelen indtænkes.  

Anja, Ove 
& Søren 

 

 

Dagsordenspunkt:  Drøftelse og konklusion:  Ansvarlig:  Deadline:  

Implementering af 
værdiregelsæt 
(O) 
(10 min) 

Hermed vedhæftet bilag til endelig vedtagelse. 
Der var ikke yderligere kommentarer til planen.  
Implementeringsplanen er godkendt og bliver lagt på skolen hjemmeside.  

Søren  

 
 
 



Side 5 af 7 

Dagsordenspunkt:  Drøftelse og konklusion:  Ansvarlig:  Deadline:  

Formalitet – 
opgaver og 
rollefordeling i 
fællesbestyrelsen 
(O) 
(10 min) 

Der blevet spurgt ind til, hvordan ledelsen håndtere at have flere kasketter på: 
Leder og politiker.  
Lederne er ansat på ledelsesvilkår. De har ingen øvre arbejdstid.  Politik er en 
fritidsinteresse.  
BBI og SH tilbyder at lade bestyrelsen drøfte dette.  
  
Der bliver spurgt ind til, hvordan vi sikrer os, at elevrådet er med.  
Der vil muligvis være større fremmøde:  
Hvis møderne bliver rykket, så de ikke bliver så sene. 
Hvis kontaktlærerne for de pågældende elever kender planen for 
bestyrelsesmøderne og elevernes rolle.  

Signe  

 

Dagsordenspunkt:  Drøftelse og konklusion:  Ansvarlig:  Deadline:  

Princip for 
børnehaven 
(B) 
5 min) 

Se vedhæftede. Til endelig behandling og beslutning 
 
Det står som et overordnet princip, at børnehaven afholder udgifter til 
arrangementer, hvis dette understøtter det pædagogiske læringsmål.  Dette kan 
tolkes meget bredt.  
Derfor slettes denne del af princippet.  
Principperne er herefter godkendt. Signe sender rettelser til Brian og BBI lægger 
dem op på skolens hjemmeside.   
Der skal udarbejdes en implementeringsplan.  Det bliver en opgave for den nye 
bestyrelse at få principperne implementeret. Dette indskrive i årshjulet.  
 

Arbejds- 
gruppe 
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Dagsordenspunkt:  Drøftelse og konklusion:  Ansvarlig:  Deadline:  

Princip for 
kontaktforældre 
(B) 
(5 min) 

Det bliver diskuteret, hvornår kontaktforældrene skulle deltage i et 
forældrebestyrelsesmøde.  De skal inviteres til bestyrelsesmødet i september. 
 
Kontaktlærerne har ansvaret for at inddrage kontaktforældrene i dagsordenen.  
 
Tine og Signe laver en skabelon for inddragelse af kontaktforældrene.  
 
Den nye bestyrelse udarbejder implementeringsplanen.  Det føres ind i årshjulet.  
 

Anja d.3.6.20 Tine 
og Signe laver 
skabelon.  

 

Dagsordenspunkt:  Drøftelse og konklusion:  Ansvarlig:  Deadline:  

Forkortelse af 
skoledagen 
(B) 
(10 min) 

Fællesbestyrelsen godkender en gang årligt den forkortede skoledag. Det er muligt at 
forkorte skoledagen på mellemtrinnet og i udskolingen. For 4-6.klasse ønsker vi at 
forkorte dagen fra 33 timer pr uge til 31 timer pr. uge. For udskolingens vedkommende 
ønsker vi at forkorte skoledagen fra 35 timer pr. uge til 33 timer pr. uge. De opsparede 
timer bruges til tolærerordning. (16b) 
 
Timerne bliver brug til støtte i fokusuger og til tolærerordning i en dansk og 
matematiktime om ugen.  
 
Fællesbestyrelsen godkender, at der søges om samme ordning til kommende skoleår.  

 

Brian, 
Søren 

 

 

Dagsordenspunkt:  Drøftelse og konklusion:  Ansvarlig:  Deadline:  

Orientering: 
Anja: 
Søren:  
Ledelsesteam: 
Medarbejdere: 

 
I dialogen med de andre skolebestyrelsesformænd har valg været i fokus.  
Der skal ansættes en del nye personaler. I den forbindelse har vi brug for 
forældrerepræsentanter til ansættelsesudvalgene.  
I børnehaven er der ansat to pædagoger i dag.  

Alle  
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Elevråd:  
 
(O) 
(10 min) 
 

Minna går på efterløn på fredag. Inger Keller på afd. AV gå ligeledes på efterløn. 
Fællesbestyrelsen siger tak til dem begge og ønsker dem god vind.  
Der bliver sammenlægning med Kaptajngården i forbindelse med feriepasning på 
afd. PTs SFO 

 
 
 
 

Dagsordenspunkt:  Drøftelse og konklusion:  Ansvarlig:  Deadline:  

Evt. & kommende 
punkter 
(5 min) 

Næste møde bliver et fysisk møde, så vi kan ønske hinanden god sommer.  Alle  

 
 


